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Det er behov for økte tilskudd, 
spesielt for større anlegg 

 

Tilskuddssatsene er det viktigste politiske  

virkemiddelet for å stimulere anleggsbyggingen  

innenfor spillemiddelordningen. 

Tilskuddssatsene har stort sett vært uendret i 

flere år, men prisstigningen har vært høy.  

Spillemiddelandelen av totalkostnaden har falt mye og er nå under  

18 prosent for idrettsanlegg og rundt 35 prosent for nærmiljøanlegg. 

 

  

 
Om regjeringens 

forslag til ny  
nasjonal anleggsplan  

notat 3 av 13 

Status 
 
• Idretten mener at alle anleggstyper skal 

ha en tilskuddssats på minimum 25 

prosent av normal anleggskostnad for 

anleggstypen. 

• Gjennomsnittlig spillemiddelandel for nye 

søknader faller både blant idretts- og 

nærmiljøanleggene og har ikke vært 

lavere. 

• Spillemiddelandelen for nye søknader er 

nå 17,7 prosent for idrettsanlegg og 35,3 

prosent for nærmiljøanleggene. 

• Siden 2018 har spillemiddelandelen for 

idrettsanlegg falt med fem prosentpoeng. 

• Blant idrettsanleggskategoriene varierer 

spillemiddelandelen fra 35 prosent for kart 

til 14 prosent for svømmeanlegg. 

• For et kostnadskrevende nybygg, som 

Lekneshallen svømmehall, dekker 

spillemidlene 10 prosent av 

investeringene. 

 
 
 
 
 

  

   

   

   

   

   

                            

                 
                              

                          

                          

• Dersom spillemiddelandelen fortsetter å 

minske, vil spillemidlenes betydning som 

insentiv for å bygge anlegg forsvinne. 
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• Regjeringen har foreslått å øke maksimal 

tilskuddssats for nærmiljøanleggene fra 

300 000 til 400 000 kroner. Med en slik 

økning ville spillemiddelandelen for 

nærmiljøanleggene økt til 40 prosent for 

årets nye søknader. Andelen har ikke 

vært høyere i perioden. 

• Med den foreslåtte justeringen ville 76 

prosent av årets nye 

nærmiljøanleggssøknader hatt en 

spillemiddelandel på 50 prosent, mens 4 

prosent ville hatt en spillemiddelandel 

under 25 prosent 

• Blant de ordinære anleggene er det 5 

prosent av årets nye søknader som har 

en spillemiddelandel på 50 prosent. Dette 

utgjør 39 anlegg hvorav 36 er 

friluftslivsanlegg og tre er idrettsanlegg. 

22 prosent av årets nye søknader har en 

spillemiddelandel på under 25 prosent   

 
 
 
 
 
 
 Konklusjon: 
• Tilskuddssatsene har stort sett vært uendret siden før pandemien. Dette har resultert i lavere 

spillemiddelandeler. 

• Regjeringen foreslår å øke maksimal tilskuddssats for nærmiljøanleggene med 33 prosent til 

400 000 kroner, mens det slås fast at tilskuddssatsene for idrettsanleggene vil ligge fast til 

etterslepet er fjernet noe som ventelig vil ta 3-5 år. 

• Det er for stor forskjell i spillemiddelandelen mellom ulike anleggstyper, samt mellom 

idrettsanlegg og nærmiljøanlegg.  

• Særlig de større kostnadskrevende anleggene har behov for en økning av tilskuddssatsene. 

• Idretten mener det er et større behov for å øke spillemiddelsatsene for idrettsanleggene og ber 

om at også disse justeres i tråd med idrettens mål.  


